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A je to venku. Evropou jede prudce otrávené maso. Lidé
to sní a padnou. Tohle už přehnali, proč to dělají?

aazdravi.cz/a-je-to-venku-evropou-jede-prudce-otravene-maso-lide-to-sni-a-padnou-tohle-uz-prehnali-proc-to-delaji

V Evropě se bohužel až příliš pootevřela stavidla masu z nejrůznějších
třetích zemí. A prakticky okamžitě se ukázalo, jak moc velký problém to
může vyvolat. Jakmile nepanují skutečně přísné kontroly, je ihned zle.
Aktuálně jsme pod náporem pořádně prolezlého masa, které se šíří po
celém kontinentu.

Záchyty v Česku

Vše je ale potřeba uvést do kontextu a širšího obrázku. V České
republice už se už před několika měsíci vedla debata o tom, zda je
vhodné sem dovážet maso z Ukrajiny. Proti byli zejména zemědělci,
kdy zástupci Agrární komory a dalších organizacích sdružujících třeba
chovatele drůbeže, varovali před tím, že zatímco oni vždy splňují ty
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nejnáročnější požadavky, v této a dalších zemích by tomu tak být
nemuselo. Snadno bychom si tak mohli na trh dovézt maso, které na
tom bude hodně špatně.

Nad těmito upozorněními však mnozí mávali povýšeně rukou s tím, že
potravináři se pouze snaží chránit si svůj trh a marže. Je totiž pravdou,
že taková kuřata z Ukrajiny jsou podstatně levnější. A pro obchodní
řetězce je to obrovské lákadlo. Maso totiž vypadá stejně, a i když ho
zákazníkům prodáváte o trochu levněji, vyděláte na tom více. Málokdo
přitom řeší, odkud maso pochází.

Brzy se ale mělo prokázat, kdo měl pravdu. V České republice už se v
tomto roce objevilo minimálně pět prokázaných případů salmonely v
kuřecím mase. V žádném z těchto případů nešlo o maso z tuzemských
chovů, ale ve všech naopak z Ukrajiny. Navíc se potvrdila další obava
potravinářů, a sice, že toto maso dorazilo na náš trh již přebalené v jiné
zemi, a to buď na Slovensku nebo v Polsku. Dovozci a prodejci se tím
tak snaží maskovat skutečnou zemi původu.
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Už je to všude

Teď jde nicméně vlna salmonely celou Evropou. Případů jsou dle
Evropského střediska pro prevenci a kontrolu nemocí (ECDC) již
stovky, přičemž jich rychle přibývá. Zaznamenáno je i přinejmenším
jedno úmrtí v této souvislosti.

Stále se nepodařilo dohledat zdroj nákazy, tudíž není přesně známo, z
jakých je zemí a zda už se na trhu nevyskytuje. Proto lze těžko
vyjadřovat nějaká podezření, avšak i po zkušenostech z Česka si
mnozí jistě udělají obrázek, o co tady jde.

Čtěte také: V českých obchodech je silně závadné maso z
Ukrajiny. Poznáte ho jednoduše, vozí ho sem jedna vypečená
firma

https://www.ecdc.europa.eu/sites/default/files/documents/ROA_S-Enteritidis-ST11_chicken-meat_2023_amended.pdf
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Případy navíc propukly prakticky po celé Evropě. Zasaženy jsou země
jako Německo, Francie, Rakousko, Polsko, Belgie, Dánsko,
Nizozemsko nebo Norsko. Je to skutečně mimořádně závažné a mělo
by se s tím začít něco dělat, nebo bude ještě hůře.
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